
  

AUDIT COMMITTEE

Nieuwsbrief audit committee november 2023

Het audit committee heeft op 29 november vergaderd. Met deze nieuwsbrief informeren we
de raad over de onderwerpen die daar aan de orde zijn geweest. 

Nieuws van de accountant: bespreking rapportage interim controle 
Het audit committee heeft met de accountant de rapportage interim controle besproken. In 
deze rapportage ligt het accent op het oordeel van de accountant over de interne 
beheersing van de gemeente. Het audit committee concludeert met de accountant dat de 
ontwikkelingen positief te noemen zijn. De accountant ziet duidelijk dat aanbevelingen van 
eerdere rapporten door de gemeente concreet worden opgepakt. Wel is het jammer, aldus 
het audit committee, dat er door de moeizame samenwerking met Fujitsu een rem zit op 
ontwikkelingen van onder andere innovatie en cybersecurity. Verder constateert de 
accountant dat de gemeente goed is voorbereid is op de rechtmatigheidscontrole die de 
gemeente vanaf controlejaar 2023 zelf moet uitvoeren.   

Workshop accountant in januari 2024 over grondexploitaties
Het audit committee heeft met de accountant afgesproken dat in januari volgend jaar een 
workshop wordt gehouden over de grondexploitaties. Naast een technische uitleg zal de 
accountant vooral inzoomen op de manier waarop de raadsleden hierop kunnen sturen en 
dit met het college van B&W kunnen bespreken. Inmiddels heeft het audit committee het 
verzoek bij de agendacommissie neergelegd, een nadere datum volgt. Ook is gesproken over
het meegeven van speerpunten aan de accountant. Het audit committee ziet daarvan af 
omdat de ervaring is dat de raad hier in de praktijk weinig mee doet. Een extra workshop 
heeft volgens het audit committee meer effect.  

Rechtmatigheidscontrole: goede gesprek met raad straks heel belangrijk 
De landelijke commissie BBV (besluit begroting en verantwoording) heeft onlangs een brief 
gestuurd naar gemeenten met nadere regels voor de rechtmatigheidsverantwoording. Dit 
leidt tot een nogal strengere controle: tot nog toe telden alleen de lastenoverschrijdingen 
mee voor de controle, vanaf nu moeten ook de lastenonderschrijdingen en de 
batenoverschrijdingen en batenonderschrijdingen worden meegeteld. Veel gemeenten in 
het land boeken deze afwijkingen gedurende het jaar weg zodat er geen onrechtmatigheid 
ontstaat. Groningen wil graag transparant blijven en gaat zeer terughoudend om met 
wegboeken. De kans op een gemeenterekening met een onrechtmatigheidsverklaring neemt
nu aanzienlijk toe, maar er is de mogelijkheid om een aantal categorieën te benoemen als 
acceptabel. In het raadsvoorstel nieuwe financiële verordening staat hier meer info over. 
Het is volgens het audit committee en de wethouder van belang om het uiteindelijke oordeel
straks goed op waarde te schatten en er het gesprek over te voeren tussen raad en college: 
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is voldoende duidelijk hoe de afwijkingen zijn ontstaan en had het college niet de 
gelegenheid om de raad hier tijdig over te informeren?    

Terugkijken op behandeling Gemeentebegroting 2024
Leden van het AC en de wethouder zijn tevreden over de meningsvormende sessies van 1 
november over de begroting, vooral dat met de sessie over financiën is begonnen. Verder 
hoeven de verschillende sessies niet allemaal een uur te duren, dit kan naar behoefte langer 
of korter. Ook over de factsheets was men positief. De begroting zelf is nog steeds erg 
veelomvattend en uitgebreid. Dit kan korter en bondiger. De wethouder onderschrijft dit en 
volgens de concerncontroller gaan de tekstschrijvers binnenkort met elkaar om tafel om te 
zien hoe dit kan worden gerealiseerd. Aandacht is gevraagd voor meer infographics en voor 
het beter in beeld brengen van de keuzes die het college in de begroting heeft gemaakt op 
basis van de knelpuntenlijst uit de voorjaarsbrief.

Verbeteringen indicatoren
In het verlengde van de bijeenkomst van het audit committee is een groepje van zes 
raadsleden bijeen geweest om te praten over mogelijke verbeteringen van de indicatoren in 
de begroting. Dat alle indicatoren nu in een apart hoofdstuk bij elkaar stonden vonden de 
raadsleden niet direct een verbetering. Eerder was afgesproken om specifiek te kijken naar 
de indicatoren van deelprogramma welzijn, gezondheid, zorg en diversiteit. Die indicatoren 
kunnen nog een stuk beter. Besloten is om een lijst met richtlijnen op te stellen en deze aan 
de ambtenaren voor te leggen en vervolgens met hen te bespreken. 

Tot slot
Vragen naar aanleiding van deze nieuwsbrief? Neem dan contact op met voorzitter Elisabeth
Akkerman of secretaris Peter Kommerij via ons emailadres: AC@groningen.nl Voor meer 
informatie verwijzen we naar het verslag van deze AC-bijeenkomst, hier te vinden (op het 
RIS onder de map dossiers). 

Colofon:
Nieuwsbrief audit committee november 2023
Leden van het audit committee: Leendert van der Laan, 
Dennis Ram, Joren van Veen, Hans Moerkerk, 
Tim van de Vendel, Daan Swets en Elisabeth Akkerman (voorzitter).
Ambtelijke ondersteuning vanuit de griffie: Peter Kommerij.
Het AC is bereikbaar via: AC@groningen.nl 
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